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Protokoll från Göteborgs hälso- och 
sjukvårdsnämnd den 3 februari 2016 
Tid: 08:00 - 08:55 

Plats: Burgårdens konferenscenter, Skånegatan 20, lokal: Carmen 

Närvarande 

Beslutande 

Johan Fält, ordförande (M) 

Manijeh Mehdiyar, 1:a vice ordförande (MP) 

Ann-Christine Andersson, 2:e vice ordförande (S) 

Liisa Kirjavainen Hyväri (S) ersätter Gabriel Veble (S) 

Jane Åberg (S) 

Hans Aronsson (S) 

Marie Lundgren (S) 

Terese Blomqvist (M) 

Per-Ola Maneschiöld (M) ersätter Sebastian Helin (M) 

Ida Balog (M) 

David Lindh (SD) ersätter Ilona Michalowski (SD) 

Elise Norberg Pilhem (V) ersätter Carina Örgård (V) 

Mariella Olsson (L) ersätter Pär Ekström (L) 

Ingrid Lindblad (C) 

Oscar Pihlblad (KD) 

Ersättare 

Tobias Björk (M) deltog 08.40-08.55 

Theodor Ryan (MP) deltog 08.16-08.55 

Madeleine Jonsson (MP) deltog 08.37-08.55 

Mikail Yuksel (C) 

Maja Koppfeldt (KD) 

Justerare 

Ann-Christine Andersson (S) 

Datum och ort för justering 

Den 3 februari 2016 i Göteborg  
  



Underskrifter 

Sekreterare: 

 Anna Schürer von Waldheim 

Ordförande: 

 Johan Fält 

Justerare: 

 Ann-Christine Andersson 



Politiska sekreterare 

Jesper Blomqvist (S)  

Övriga närvarande 

Peter Svensson, processansvarig 

Anna Schürer von Waldheim, nämndsekreterare 

Annika Wahlstedt, ekonom 

Kjell Foss, kommunikatör 

Johnny Bröndt, ordförande Sahlgrenska Universitetssjukhusets styrelse 

Cecilia Dalman Eek, vice ordförande Sahlgrenska Universitetssjukhusets styrelse 

Barbro Fridén, sjukhusdirektör, Sahlgrenska Universitetssjukhuset  

Synnöve Helander, ekonomi- och marknadsdirektör Sahlgrenska 

Universitetssjukhuset 

Hanna Axelsson, enhetschef produktionscontrolling & vårdavtal, Sahlgrenska 

Universitetssjukhuset  

Katarina Orrbeck, planeringsledare 

 

 

 



Anslag/bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har gjorts offentlig genom anslag på Västra 

Götalandsregionens anslagstavla på Regionens Hus på Östergatan i Vänersborg. 

 

Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd 

Sammanträdesdatum: 2016-02-03 

 

Datum när anslag sätts upp: 2016-02-04 

Datum när anslag tas ned: 2016-02-29 

Förvaringsplats för protokollet: Regionens Hus, Lillhagsparken 5, Göteborg 

Underskrift:  

 Anna Schürer von Waldheim 



Genomgång av dagens ärenden 

Genomgång av dagens ärenden kl. 08.00–08.55 

 
Tillkommande ärenden 

 

-Samråd med primärvården 
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§ 31 

Samråd angående åtgärdsplaner för ekonomisk balans 
2016 vid Sahlgrenska Universitetssjukhuset 

Diarienummer HSNG 2015-00596 

Beslut 

1. Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd beslutar att samråd om åtgärdsplan 

för ekonomisk balans 2016 vid Sahlgrenska Universitetssjukhuset har 

skett.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

Protokollsanteckningar 

Ann-Christine Andersson (S) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

I tjänsteförslaget föreslås att HSN Göteborg beslutar om att ett samråd om 

åtgärdsplan för ekonomiska balans 2016 vid Sahlgrenska sjukhuset har skett. 

Samrådet har nu genomförts, men vi socialdemokraterna deltar inte i dagens 

beslut av flera skäl. 

 

Vi har i tidigare reservation och protokollsanteckningar framfört vår oro vad 

gäller Sahlgrenska Universitetssjukhuset ekonomi och dess konsekvenser. När det 

gäller föreslagna åtgärder borde konsekvenserna för patienter och personal 

analyseras ytterligare. Styrelsen för SU kommer att presentera en modell för hur 

arbetet med att tydliggöra hur olika konsekvenser ska redovisas. Det är 

naturligtvis positivt, men det arbetet är än så länge i sin linda. 

När den nya moderatledda majoritetens budget för 2016 blev känd, visade det sig 

att sjukhuset inte skulle få någon kompensation för den stora befolkningsökningen 

i HSN-områdena Göteborg och Väster. Befolkningsökningen medför bland annat 

att SU fått en kraftig ökning av remisser och fler akutpatienter, men ingen 

kompensation för detta. Nu ser vi konsekvenserna. 

 

I vårt budgetförslag i regionfullmäktige ville vi utveckla 

resursfördelningsmodellen, ge full kompensation för löner samt att inte samla 

resurserna centralt. Vi var beredda att tilldela HSN Göteborg 471,9 mkr mer i 

budget, vilket hade gett verksamheterna helt andra förutsättningar och vi hade 

sluppit merparten av de åtgärder som nu föreslås. De presenterade åtgärderna 

skapar många frågor och oro inför framtiden. Kommer vårdgarantier att kunna 

hållas? Kommer åtgärderna att ge en ökad sjukfrånvaro genom ökad belastning? 

Och hur ska sjukhuset med dessa åtgärder samtidigt kunna möta det ständigt 

ökande vårdbehovet?  
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Vi menar att risken är stor att sjukhuset kommer att ha svårigheter med att leva 

upp till vårdöverenskommelsen för 2016. 

 

Majoriteten har ett stort ansvar för den uppkomna situationen. Det behövs en 

samlad bild och en strategi som säkrar regionens universitetssjukhus.  

 

David Lindh (SD) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

Sverigedemokraterna ställer oss bakom Sahlgrenskas ekonomiska plan för 2016. 

Det är visserligen tunga besparingar som tas men med tanke på hur sjukhuset 

tillförs resurser från regionen enligt gällande budget blir deras besparingar tyvärr 

fullt nödvändiga. Resursfördelningsmodellen haltar betänkligt och skapar stora 

problem när såväl Göteborg som regionen växer utan att befolkningsökningen tas 

i beaktning fullt ut. Med detta sagt finns det naturligtvis en önskan om en bredare 

lösning i budgetarbetet. SD kommer även i framtiden arbeta för en bra lösning för 

alla våra invånare i behov av vård. 

 
Deltar inte i beslutet 

Ledamöterna för S-gruppen deltar inte i beslutet. 

 
Reservation 

Elise Norberg Pilhem (V) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt beslut i regionfullmäktige 24 november 2015 (RS 12-2015) ska styrelsen 

för Sahlgrenska Universitetssjukhuset (SU) ta fram en åtgärdsplan för 2016 som 

säkerställer ekonomisk balans. Åtgärdsplanen ska tas fram i samråd med 

Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd och västra hälso- och sjukvårdsnämnden. 

Vid sammanträdet med Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd 26 januari 2016 

redovisade SU förslag till åtgärder. Dock saknades representation från SUs 

styrelse och samråd kan därmed inte anses ha skett. Ett nytt möte för samråd sker 

därför 3 februari 2016.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteutlåtande daterat 2016-01-28 

Yrkanden på sammanträdet  

Ordförande: 

Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd beslutar att samråd om åtgärdsplan för 

ekonomisk balans 2016 vid Sahlgrenska Universitetssjukhuset har skett.  

Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Elise Norberg Pilhem (V): 

I den av SU presenterade åtgärdsplanen föreslås neddragningar av vårdplatser, 

som enligt Vänsterpartiet, inte är möjliga att genomföra utan att vårdkvalitén 
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påverkas negativt. HSN har som beställare inget personalansvar men det kommer 

att påverka vården negativt om rekryteringen av personal med rätt kompetens 

försvåras i en framtid. Vilket är ett troligt framtida scenario om åtgärdsförslagets 

påverkan på arbetstider och arbetsscheman genomförs i enlighet med förslaget. 

Såsom utökad helgtjänstgöring och en minskad flexibilitet när scheman läggs. 

 

Gällande samrådet om utbudspunkt Linneteamet, så är det olyckligt att SU inte i 

första hand försökt att lösa rekryteringsproblematiken, utan väljer att stänga 

utbudspunkt Linneteamet. Patientgruppen på mottagningen är mycket sårbar för 

bristande kontinuitet i behandlingen, och just inom psykiatrin är inte 

centraliseringar till stora enheter alltid önskvärt. 

 

Att HSN Göteborg i samrådet uttalar att nämnden inte kan ställa sig bakom den 

presenterade åtgärdsplanen i sin helhet, då den inte är genomförbar med 

bibehållen kvalitet i vården. 

 

Att HSN inte ställer sig bakom att genomföra det föreslagna antalet nedläggningar 

av vårdplatser då det inte är realistiskt utan att vårdens kvalité påverkas betydligt. 

 

Att HSN uttalar en tydlig vilja att utbudspunkt Linneteamet inte stängs, då 

vårdutbudet skulle försämras för teamets utsatta patienter. 

 

Att återremittera ärendet till SU att återkomma med väl konsekvensanalyserade 

förslag, som inte innebär att det inte genomförs nedläggning av alla de vårdplatser 

som finns i åtgärdsförslaget, och att utbudspunkt Linneteamet inte stängs. 

Beslutsgång  

Ordförande ställer proposition på yrkande från V om återremiss och finner att 

nämnden avslår det. 

 

Ordförande ställer proposition på eget yrkande och finner att nämnden bifaller 

det. 

 

Skickas till 

 Johnny Bröndt, ordförande Sahlgrenska Universitetssjukhuset, 

johnny.brondt@moderat.se 

 Barbro Fridén, sjukhusdirektör Sahlgrenska Universitetssjukhuset, 

barbro.friden@vgregion.se 
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§ 32 

Tillkommande ärende: Samråd med primärvården 
angående lokalförändringar för mödrabarnhälsovård-
psykologerna i östra Göteborg 

 

Beslut 

1. Nämnden bordlägger ärendet. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

3. Ledamöter som anser att skriftligt samråd inte är tillräckligt ska meddela 

senast den 14 februari att nämnden ska kalla representanter från 

primärvården. 

Sammanfattning av ärendet  

Diskussion kring huruvida samråd med primärvården ska angående 

lokalförändringar för mödrabarnhälsovård-psykologerna i östra Göteborg. 

Yrkanden på sammanträdet  

Ordförande: 

Nämnden bordlägger ärendet.  

Paragrafen justeras omedelbart. 

Ledamöter som anser att skriftligt samråd inte är tillräckligt ska meddela senast 

den 14 februari att nämnden ska kalla representanter från primärvården. 

 

 

 


